

TRUMP'S TARIFFS PUSH U.S. CUSTOMS REVENUES ABOVE \$200 BILLION IN 2025

The U.S. Customs and Border Protection agency revealed that the United States collected more than \$200 billion in customs duties during the current year, as a result of the new tariffs imposed by Trump since the beginning of 2025.

According to the agency, the \$200 billion total is limited to customs duties imposed this year only, and does not include tariffs applied during Trump's first term, which are not subject to legal challenges, unlike the current duties.

Customs revenue recorded its first decline since Trump announced the tariff package in April, totaling \$30.8 billion, compared with \$31.2 billion in October (November).

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

GOLD RISES AMID EXPECTATIONS OF ANOTHER RATE CUT IN JANUARY

Gold prices rose on Tuesday, supported by expectations of a U.S. interest rate cut in January, as markets await key employment data. Meanwhile, silver hovered near the record levels it reached last week.

Spot gold increased by about 0.1 percent to \$4,304.92 per ounce. In contrast, U.S. gold futures remained stable at \$4,333.20.

Gold has jumped by more than 64 percent this year, breaking several records and becoming one of the best-performing assets in 2025. The dollar fell close to its lowest level in two months at the start of Tuesday's Asian trading session.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

تعريفات ترامب ترفع رسوم أميركا الجمركية فوق 200 مليار دولار خلال 2025

كشفت هيئة الجمارك وحماية الحدود الأمريكية، عن جمع الولايات المتحدة أكثر من 200 مليار دولار من الرسوم الجمركية خلال العام الجاري، نتيجة التعريفات الجديدة التي فرضها ترامب منذ بداية عام 2025.

ووفق الهيئة تقتصر حصيلة الـ 200 مليار دولار على الرسوم الجمركية التي تم فرضها هذا العام فقط، ولا تشمل التعريفات التي تم تطبيقها خلال الولاية الأولى لترامب، والتي لا تخضع لطعون قانونية، على خلاف الرسوم الحالية.

وكان إيرادات الرسوم الجمركية سجلت تراجعاً للمرة الأولى منذ إعلان ترامب عن حزمة التعريفات في أبريل (نيسان)، حيث بلغت 30.8 مليار دولار، مقارنة بـ 31.2 مليار دولار في أكتوبر (نوفمبر).

[المصدر \(موقع العربية.نت, يتصرف\)](#)



الذهب يرتفع وسط توقعات بخفض جديد لفائدة في يناير

ارتفعت أسعار الذهب اليوم الثلاثاء، مدرومة بتوقعات بانخفاض أسعار الفائدة الأمريكية في يناير/كانون الثاني، وسط ترقب لبيانات الوظائف الرئيسية. بينما تجوم القضية بالقرب من المستويات القياسية التي سجلتها الأسبوع الماضي.

وزاد الذهب في المعاملات الفورية بحوالي 0.1% في المئة ليصل إلى 4304.92 دولار للأونصة. وفي المقابل، استقرت العقود الأمريكية الآجلة للذهب عند 4333.20 دولار.

وتفز الذهب بأكثر من 64% في هذه السنة هذا العام، مخطماً عدداً من الأرقام القياسية ليصبح أحد أفضل الأصول أداء في عام 2025. وتراجع الدولار إلى قرب أدنى مستوى له في شهرين في بداية جلسة التداول الآسيوية اليوم الثلاثاء.

[المصدر \(موقع العربية.نت, يتصرف\)](#)



PRESIDENT OF THE FEDERATION OF SYRIAN CHAMBERS OF COMMERCE VISITS GERMANY TO BOOST ECONOMIC AND INVESTMENT COOPERATION

The President of the Federation of Syrian Chambers of Commerce, Alaa Omar Al Ali, accompanied by the Federation's Director General Amer Al Homsai, is visiting Germany for several days, in response to an invitation from the Arab-German Chamber of Commerce and Industry.

Al Ali explained that the visit program includes a series of meetings and activities, including a meeting with business leaders and members of the Syrian community, in addition to meetings with the President and Secretary General of the Arab-German Chamber of Commerce and Industry and its members.

He noted that the visit comes as part of the Federation's efforts to strengthen economic cooperation between Syria and Germany, review German experiences across various commercial and industrial sectors, and explore prospects for joint cooperation and the revitalization of trade relations in ways that open the door to new investment opportunities. Al Ali added that this step extends previous meetings and activities organized by the Federation in Damascus, most recently the Syrian-German-Austrian Forum, which saw wide participation from businesspeople and investors.

Source (Federation of Syrian Chambers, Edited)

رئيس اتحاد غرف التجارة السورية يزور ألمانيا لتعزيز التعاون الاقتصادي والاستثماري

يزور رئيس اتحاد غرف التجارة السورية، علاء عمر العلي، برفقة مدير عام الاتحاد عامر الحمصي، ألمانيا، في زيارة تستمر لعدة أيام وذلك تلبيةً لدعوة غرفة التجارة والصناعة العربية الألمانية.

وأوضح العلي أن برنامج الزيارة يتضمن سلسلة من اللقاءات والنشاطات، من بينها اجتماع مع عدد من رجال الأعمال والجالية السورية، إضافة إلى لقاء رئيس وأمين عام غرفة التجارة والصناعة العربية الألمانية وأعضائها.

وأشار رئيس الاتحاد إلى أن هذه الزيارة تأتي في إطار الجهود التي يبذلها الاتحاد لتعزيز التعاون الاقتصادي بين سوريا وألمانيا، والاطلاع على التجارب الألمانية في مختلف القطاعات التجارية والصناعية، فضلاً عن بحث آفاق التعاون المشترك وتنشيط العلاقات التجارية بما يفتح المجال أمام فرص جديدة للاستثمار. وبين العلي أن هذه الخطوة تمثل امتداداً لقاءات والأنشطة السابقة التي نظمها الاتحاد في دمشق والتي كان آخرها الملتقى السوري-الألماني-المساوي الذي شهد مشاركة واسعة من رجال الأعمال والمستثمرين.

المصدر (اتحاد الغرف السورية، يتصفح)



SWITZERLAND EXPECTS FASTER GROWTH IN 2026 AFTER U.S. TARIFF CUTS

The Swiss government raised its economic growth forecast for 2026, expecting that an agreement to reduce U.S. tariffs on its product imports will ease the impact of trade barriers on Swiss exporters. Switzerland had reached a preliminary agreement with Washington in November to reduce U.S. tariffs from 39 percent to 15 percent.

The government now expects growth of 1.1 percent in 2026, up from the 0.9 percent forecast in October. However, this remains below the projected growth rate for 2025 of 1.4 percent, with Swiss economic growth expected to accelerate to 1.7 percent by 2027.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



سويسرا تتوقع نمواً أسرع في 2026 بعد خفض الرسوم الأميركية

رفعت الحكومة السويسرية توقعاتها للنمو الاقتصادي لعام 2026، مع توقعات بأن يخفف اتفاق خفض الرسوم الجمركية الأميركي على واردات منتجاتها من أثر الحواجز التجارية على مصدرها. حيث كانت سويسرا قد توصلت في نوفمبر (تشرين الثاني) إلى اتفاق مبدئي مع واشنطن لتخفيض الرسوم الجمركية الأميركي، من 39 في المئة إلى 15 في المئة.

وتتوقع الحكومة نمواً بنسبة 1.1 في المئة عام 2026، ارتفاعاً من نسبة 0.9 في المئة التي كانت متوقعة في أكتوبر (تشرين الأول). ومع ذلك، يظل هذا الرقم أقل من معدل النمو المتوقع لعام 2025 البالغ 1.4 في المئة. مع توقعات بتسارع النمو الاقتصادي السويسري إلى 1.7 في المئة بحلول عام 2027.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

INDIA'S TRADE DEFICIT RECORDS LOWEST LEVEL IN FIVE MONTHS

India's trade deficit fell to its lowest level in five months, reaching \$24.53 billion in November, driven by lower imports of gold, oil, and coal.

Data showed that Indian goods exports to the United States rose by about 10 percent month-on-month to \$6.92 billion in November. The trade deficit had reached a record high of \$41.68 billion in the previous month.

Total Indian merchandise exports reached \$38.13 billion in November, compared with \$34.38 billion in October, while imports declined to \$62.66 billion from \$76.06 billion.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

العجز التجاري الهندي يسجل أدنى مستوى خلال 5 أشهر

انخفض العجز التجاري الهندي إلى أدنى مستوى له منذ 5 أشهر، مسجلاً 24.53 مليار دولار أمريكي في نوفمبر (تشرين الثاني)، مدفوعاً بتراجع واردات الذهب والنفط والفحمة.

وأظهرت البيانات ارتفاع صادرات السلع الهندية إلى الولايات المتحدة بنحو 10 في المئة على أساس شهري لتصل إلى 6.92 مليار دولار في نوفمبر. وكان العجز التجاري سجل رقماً قياسياً بلغ 41.68 مليار دولار في الشهر السابق. وبلغ إجمالي صادرات البضائع الهندية 38.13 مليار دولار في نوفمبر، مقارنة بـ 34.38 مليار دولار في أكتوبر (تشرين الأول). في حين انخفضت الواردات إلى 62.66 مليار دولار من 76.06 مليار دولار.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)



إيرادات السياحة في مصر ستتجاوز 17.8 مليار دولار في 2025

Egyptian Minister of Tourism and Antiquities Sherif Fathy expected tourism revenues to reach around \$17.8 billion in 2025, with total tourist arrivals by year-end ranging between 18 and 18.7 million visitors.

He revealed that Egypt aims in 2026 to achieve growth in revenues and visitor numbers of between 5 and 7 percent, noting that average spending has increased from around \$94 by rates ranging between 30 and 40 percent.

Minister Fathy added that government efforts have succeeded in recovering around 30,000 smuggled antiquities over the past ten years, with continued work to retrieve more artifacts in the coming period.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



توقع وزير السياحة والآثار المصري، شريف فتحي، وصول إيرادات السياحة إلى نحو 17.8 مليار دولار خلال 2025، مع إنتهاء العام بعدد يتراوح بين 18.7 و 18 مليون سائح.

وكشف عن أن مصر تستهدف خلال عام 2026 تحقيق نمو في الإيرادات والأعداد يتراوح بين 5 و 7 في المائة. مشيراً إلى أن متوسط الإنفاق ارتفع من نحو 94 دولاراً بنسب تراوح بين 30 و 40 في المائة.

وأضاف الوزير فتحي أن الجهد الحكومي نجحت في استعادة نحو 30 ألف قطعة أثرية مهربة خلال السنوات العشر الماضية، مع استمرار العمل على استرداد المزيد من القطع الأثرية خلال الفترة المقبلة.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

ثروة إيلون ماسك تتخطى 600 مليار دولار

Forbes magazine revealed that Elon Musk has become the first person ever to reach a net worth of \$600 billion, following reports indicating that his startup SpaceX is likely to go public at a valuation of \$800 billion.

Reuters had previously reported that Musk, who was the first to surpass a net worth of \$500 billion in October, owns a stake of around 42 percent in SpaceX, which is preparing for an initial public offering next year.

According to Forbes, SpaceX's valuation could boost Musk's wealth by \$168 billion to around \$677 billion.

[Source \(Al Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)

كشفت مجلة فوربس عن أن إيلون ماسك أصبح أول شخص على الإطلاق يتبلغ ثروته 600 مليار دولار، وذلك في أعقاب تقارير تفيد بأن شركته الناشئة سبيس إكس من المرجح أن تُطرح للأكتتاب العام بتقييم قدره 800 مليار دولار.

وكان تكشفت وكالة رويترز عن أن ماسك الذي كان أول من تجاوز صافي ثروته 500 مليار دولار في أكتوبر، يملك حصة تقارب 42 في المائة في سبيس إكس التي تستعد لطرح أسهمها للأكتتاب العام المقبل.

وبحسب فوربس فإن من شأن تقييم سبيس إكس أن يرفع ثروة ماسك 168 مليار دولار إلى نحو 677 مليار دولار.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)





JOINT ITALIAN ARAB CHAMBER OF COMMERCE
الغرفة التجارية العربية الإيطالية المشتركة

5° ARAB ITALIAN BUSINESS FORUM

ANNUAL MEETING

31 March 2026
Assolombarda, Milan

THE FIFTH ARAB – ITALIAN BUSINESS FORUM

The Italian-Arab Joint Chamber of Commerce is organizing the Arab - Italian Business Forum, to be held in Milan on March 31, 2026, with the participation of senior government officials, institutional representatives, and prominent business figures from Italy and the Arab world.

The Arab - Italian Business Forum is the Joint Italian-Arab Chamber of Commerce's flagship annual event and aims to strengthen the long-standing economic, commercial, and historical ties between Italy and Arab countries.

The forum will provide a high-level platform for dialogue, knowledge exchange, and networking, bringing together representatives from Italian and Arab institutions, investment agencies, financial institutions, and the private sector. It will offer participants the opportunity to engage directly with key decision-makers and explore tangible cooperation and investment opportunities.

The forum's program includes opening and keynote speeches, the signing of memoranda of understanding, and a series of sessions focusing on strategic partnerships between Italy and selected Arab countries, including Egypt, Oman, and the Kingdom of Saudi Arabia.

The working sessions will address discussions on priority topics such as private sector-led development in the Middle East and North Africa region, conventional and Islamic finance, the Mattei Plan and its impact on Arab countries in Africa, global markets, infrastructure and logistics, artificial intelligence applications, and water and environmental challenges.

B2B bilateral meetings and dedicated discussion sessions will contribute to strengthening interaction among participants, making the forum an essential event for policymakers, investors, entrepreneurs, and stakeholders committed to advancing sustainable economic growth and cooperation between Italy and the Arab world.

For more information and registration, please contact via email:
info@jiac.it

المؤتمر الخامس للنّعْمَالِ الْعَرَبِيَّةِ الإِيطَالِيَّةِ

تنظم الغرفة التجارية الإيطالية العربية المشتركة، المنتدى الإيطالي العربي للأعمال، الذي سيُعقد في ميلانو في 31 مارس 2026، بمشاركة كبار المسؤولين الحكوميين وممثلي المؤسسات وشخصيات بارزة في عالم الأعمال من إيطاليا والعالم العربي.

ويُعد المنتدى الإيطالي العربي للأعمال الحدث السنوي الأبرز للغرفة التجارية الإيطالية العربية المشتركة، ويهدف إلى تعزيز العلاقات الاقتصادية والتجارية والتاريخية العربية بين إيطاليا والدول العربية. وسيوفر المنتدى منصة رفيعة المستوى للحوار وتبادل المعرفة والتواصل، حيث سيجتمع ممثلي عن المؤسسات الإيطالية والعربية، ووكلات الاستثمار، والمؤسسات المالية، والقطاع الخاص. وسيتيح للمشاركين فرصة التواصل المباشر مع صناع القرار الرئيسيين واستكشاف فرص التعاون والاستثمار الملموسة.

ويتضمن برنامج عمل المنتدى كلمات افتتاحية وكلمات رئيسية، وتوقيع مذكرات تفاهم، وسلسلة من الجلسات التي تركز على الشركات الاستراتيجية بين إيطاليا ودول عربية مختارة، من بينها مصر وعمان والمملكة العربية السعودية.

وستتناول جلسات العمل نقاشات حول موضوعات ذات أولوية، مثل التنمية بقيادة القطاع الخاص في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، والتمويل التقليدي والإسلامي، وخطة ماتي وتأثيرها على الدول العربية في أفريقيا، والأسواق العالمية، والبنية التحتية والخدمات اللوجستية، وتطبيقات الذكاء الاصطناعي، وتحديات المياه والبيئة.

وستساهم اللقاءات الثنائية B2B وجلسات النقاش المخصصة في تعزيز التفاعل بين المشاركين، مما يجعل المنتدى حدثاً لا غنى عنه لصناع السياسات والمستثمرين ورواد الأعمال والجهات المعنية الملزمة بتعزيز النمو الاقتصادي المستدام والتعاون بين إيطاليا والعالم العربي.

للمزيد من المعلومات والتسجيل، يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني:
info@jiac.it

info@jiac.it